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Zveme Vás
Sobota 23. května

VII. Popovický jarmark řemesel
Amfík Bukovina

více na str. 8

Sobota 30. května
Zabíjačka

Divadlo Hrozen
Amfík Bukovina v 19 hodin

V případě nepříznivého počasí se akce 
koná v KD Popovice. V současné době 
jsou vstupenky vyprodané na kapacitu 
sálu KD. Pokud se akce uskuteční podle 

plánu na Amfíku Bukovina, budou 
vstupenky k dispozici ještě na místě před 

začátkem představení za stejnou cenu 
jako v předprodeji, tedy 80,- Kč.

Sobota 6. června
Pohádkový les

Klub žen zve malé i velké na tradiční 
oslavu dne dětí, na cestu Pohádkovým 

lesem. V okolí rybníků a v areálu 
Amfík bude připraveno 17 stanovišť 

s kouzelnými bytostmi, pohádkovými 
úkoly a sladkými odměnami. Můžete se 

svézt na konících, vyřádit se na skluzavce 
a na závěr to pořádně rozjet na diskotéce. 

Občerstvení zajištěno.
zač. ve 14.30, parkoviště u Amfíku

13. – 14. června
Živoucí historie IV.

podrobné info na str. 2 
sobota od 9 hod.

do pozdních nočních hodin
neděle od 9 hod do 17 hod.

(slavnostní výřad účinkujících)
Amfík Bukovina

Sobota 27. června
BigBeat Bukovina 2
Waťák - Kabát revival, 

Chaos in Head a ZZ Bar
vstupné 80 Kč

Amfík Bukovina, od 20 hod.

Nemáme právo zapomenout 
Na přelomu dubna a května si obce 

a města České republiky připomněly 70. 
výročí konce druhé světové války. Také 
naše obec nenechala toto významné 
výročí bez povšimnutí a ve spolupráci 
s Amfíkem Bukovina při-
pravila vzpomínkovou 
slavnost, jejíž hlavní sou-
částí byla výstava s ná-
zvem „Nemáme právo 
zapomenout“. V pondělí 
27. dubna, v den, kdy je 
datováno osvobození 
Popovic, se uskutečnil 
pietní akt položení věn-
ců k památníku obětem 
2. světové války. Kromě 
členů zastupitelstva 
obce se jej zúčastnilo i několik obča-
nů Popovic. Vzpomínková slavnost pak 
byla naplánovaná na následující víkend, 
a to na neděli 3. května. 
Do příprav a shánění 
materiálu k výstavě se 
zapojilo víc lidí, než jsme 
si dokázali představit 
a jejich ochota a sna-
ha nakonec dosáhla 
nečekaného výsledku. 
Největší díl odvedli čle-
nové přípravného vý-
boru: pan Zdeněk Kočíř, 
Milan Jurča a Radomír 
Malina. Do příprav se 
zapojil také pan Anto-
nín Dědek a zkontaktoval nás s JUDr. Ol-
dřichem Skalákem z Čáslavy, od něhož 
pocházelo velké množství vystavených 
exponátů. A nejenom to, JUDr. Skalák 
přišel s nápadem (a taky jej sám realizo-
val), vyjednat pro tuto slavnostní příleži-
tost přelet gripenů. Velkou část textové 
a obrazové dokumentace nám bezplatně 
poskytlo Město Uherský Ostroh. Vojen-
skou techniku zapůjčil soukromý sběratel 
pan Martin Lekeš z Hluku. Další dobové 
předměty, obrazové materiály zapůjčil 
Milan Jurča, letecké modely Tomáš Ko-
níček a Zdeněk Kočíř, vyznamenání, fo-
tografie a dokumenty poskytli občané 
Popovic. Slavnostní událost významně 
doplnil svou prezentací Vojensko his-
torický klub Východní fronta ze Strání. 

Škoda, že vzhledem k počasí se do této 
akce nemohli zapojit avízovaní parašu-
tisté z Aeroklubu Kunovice. Vystoupe-
ní smíšeného pěveckého sboru Viva la 
Musica uherskohradišťského gymnázia 

pod vedením Jakuba Tomaly a později 
dechové hudby Hradčovjanka ještě zvý-
šilo důstojný a slavnostní ráz celé akce. 

Záměr uspořádání vzpomínkové slavnos-
ti podpořilo doplnění výstavy projekty 
žáků ZŠ UNESCO, vedených Mgr. Petrem 
Kočířem. A tím záměrem bylo nejenom 
vzpomenout a oslavit hrdinské činy na-
šich spoluobčanů – partyzánů i obyčej-
ných lidí, kteří nasazovali své životy, aby 
další generace mohly žít svobodně. Cílem 
celé akce bylo přiblížit zejména mladším 
generacím hrůzy a utrpení války, jména, 
fakta a skutečnosti válečných let přímo se 
týkající obce Popovice. Velké poděková-
ní patří všem, kteří pomáhali s přípravou 
i realizací výstavy a celé akce. A srdečné 
poděkování patří také všem návštěvní-
kům, protože právě přítomnost přibližně 
čtyř set účastníků dala celé akci ten pravý 
smysl. Děkuji všem! J. Nováková

Mimořádné zasedání
zastupitelstva obce 

se uskuteční ve čtvrtek 28. 5. 2015 
v 19 hodin na obecním úřadě.

Další zasedání se uskuteční 
29. 6. 2015 v 19 hodin na OÚ
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Ze zasedání zastupitelstva obce
Od posledního vydání zpravodaje se zastupitelé obce na veřejném zasedání sešli 

jedenkrát a to 27. dubna 2015. Zastupitelstvo obce Popovice na jednání projednalo 
tyto body:

> Přítomní byli seznámeni s informacemi o připravovaných a realizovaných inves-
tičních akcích a opravách, týkajících se majetku obce. Viz. více na další straně.
> Dále zastupitelé schválili navržený program oslav 70. výročí osvobozené obce, 

které se uskuteční 3. května v areálu Amfík Bukovina.
Následujícím bodem programu bylo projednání návrhů několika smluv:
> Zastupitelé schválili uzavření smlouvy o dílo, kde předmětem je zhotovení PD 

pro územní řízení a vodoprávní povolení stavby „Popovice – propojení kanalizace 
u RD čp. 319“, a zhotovitelem Ing. St. Malý – Projektová a inženýrská činnost. Reali-
zací tohoto projektu bude vyřešeno propojení kanalizace z ulice Díly na kanalizaci 
přivádějící odpadní vody na čističku v Uh. Hradišti. 
> Stejný zhotovitel byl také odsouhlasen pro zhotovení projektové dokumentace 

pro ohlášení a odstranění stavby „Popovice – odstranění 4 ks objektů v bývalém vo-
jenském prostoru“. Jedná se o budovy v zadní části bývalé střelnice, které jsou v ha-
varijním stavu a demolice je jednou z priorit plánovaných investičních akcí. 
> Smlouva na zpracování územní studie „Popovice – lokalita 6 – Nad vinohrady“ 

a územní studie „Popovice – lokalita 11 – Pod hřbitovem“ bude uzavřena s Ing. arch. 
Vladimírem Dujkou, který byl v roce 2010 zhotovitelem územního plánu obce Po-
povice.
> Projednána a schválena byla také smlouva o dílo, kde předmětem je vysprávka 

polních cest v rozsahu určeném objednatelem, kde se jedná zejména o cestu kolem 
kapličky a v lokalitě Pod Kameníky, dále o cestu kolem vinohradů, případně další lo-
kální vysprávky. Zhotovitelem bude Gass-Road s. r. o., Staré Město. 
> Výkon přenesené působnosti podle zákona 200/1990 Sb., o přestupcích, na zá-

kladě schválení veřejnoprávní smlouvy bude pro naši obec dále zabezpečovat Měs-
to Kunovice. Nová smlouva mění podmínky o úhradě nákladů za tyto správní úkony. 
> Schválen byl také návrh smlouvy o poskytnutí práv k užívání software, kde před-

mětem je poskytnutí užívacích práv k software KEO-X – Mzdy, Majetek a Evidence 
a grafika hřbitovů, a dodavatelem ALIS s. r.o., Česká Lípa. 
> Na základě dřívějšího rozhodnutí o způsobu přidělování finančních příspěvků 

organizacím a nadacím poskytujícím občanům sociální a zdravotnické služby, zastu-
pitelé naopak neschválili poskytnutí finančního příspěvku z rozpočtu obce pro rok 
2015 organizaci Fond pro opuštěné a handicapované děti, IČ 270 19 195 a organiza-
ci Stacionář Stonožka Ostrava, IČ 68308892.
> S ohledem na ustanovení nového nového občanského zákoníku, byl zastupitel-

stvu předložen ke schválení návrh změny názvu Mikroregionu Dolní Poolšaví na ná-
zev „Mikroregion Dolní Poolšaví, dobrovolný svazek obcí“. Tento návrh byl ZO přijat. 
> Zastupitelé v souladu s rozhodnutím ustavujícího zasedání potvrdili stanovený 

systém určování výše odměn neuvolněným členům ZO (tedy 75 % horní hranice 
částky stanovené nařízením vlády dle vykonávané funkce zastupitele), a na základě 
nařízení vlády č. 37/2003 Sb. v platném znění, stanovili výši měsíční odměny za vý-
kon funkce neuvolněného člena zastupitelstva: předseda výboru 1.290,- Kč, před-
seda komise 1.100,- Kč, místostarosta 5.320,- Kč, místostarosta zastupující starostu 
v době jeho nepřítomnosti 10.630,- Kč, s účinností od 1. 5. 2015. 
> Posledním projednaným bodem zasedání byl návrh změny č. 2 rozpočtu obce 

pro rok 2015, kde byly zohledněny mimo jiné i schválené smlouvy o dílo. Podrobný 
rozpis změn položek rozpočtu je uveden dále. Návrh byl zastupitelstvem přijat.

Živoucí historie IV.
Všechny, kdo milují staré časy, dámy 

v korzetech, muže ve zbrani a stará ře-
mesla, si dovolujeme pozvat na další 
– v pořadí již čtvrtý - ročník festivalu mi-
lovníků dějin Živoucí historie, který se 
koná o víkendu 13. a 14. června. Můžete 
se letos těšit na dunění palných zbraní 
a řinčení mečů především z dob 30 leté 
války, gotiky, renesance a baroka.

Ukázky soubojů i historické divadlo 
Vám předvedou:

Skupina historického šermu Corporal 
z Vysoké nad Labem, Sdružení přátel his-
torie Magna Moravia ze Šumperku, Šer-
mířská a divadelní společnost Memento 
mori z Uherského Ostrohu, Historická 
skupina Nos Omnis z Luhačovic, Skupi-
na historického šermu Nuntius Regis ze 
Zlína, Kmenový svaz Styrke, Zlínská šer-
mířská společnost. 

Dále Vás čeká: výstava zbraní, ukázky 
střelby a šermu, odborné přednášky, 
draví ptáci, lukostřelba, historické tržiš-
tě. Potěšit se můžete hudbou v podání 
skupiny Magna Mysteria z Otrokovic 
a skupiny Marná snaha. Na závěr je při-
pravena parádní ohňová show.
sobota 13. června od 9:00 do pozdních 
nočních hodin
neděle 14. června od 9:00 do 17:00 
(slavnostní výřad účinkujících)
Vstupné: dospělí 80 Kč, děti (6-15 let, 
ZTP) 40 Kč, rodinné (2 dospělí a 2 děti) 
180 Kč

BigBeat Bukovina 2
Pro příznivce rockové muziky připravil 

Amfík na 27.6. akci Bigbeat Bukovina 2. 
Přijďte si poslechnout, zatančit a dobře 
se pobavit. Hrát budou kapely Waťák - 
Kabát revival ze Vsetína, Chaos in Head 
z Uh. Brodu a nebude chybět ani ZZ Bar.

Začátek ve 20 hodin, vstupné 80 Kč.

Finální smršť se Slováckým divadlem
Již tradicí se stalo zahajování letních 

prázdnin představením Slováckého di-
vadla Rychlé šípy Nejinak tomu bude 
i letos - ve středu 1. a čtvrtek 2. červen-
ce se na malém Amfíku opět rozhoří boj 
mezi Rychlošípáky a Bratrstvem kočičí 
pracky. A jistě ani nyní nebude o vese-
lé přebrepty a herecké škádlení nouze. 
Lístky jsou už v předprodeji v pokladně 
nebo na rezervačním webu Slováckého 
divadla.

Amfík Bukovina
zve

Hledáte letní brigádu?
Amfík Bukovina hledá brigádníky pro nastávající letní sezónu,
k obsazení pozic: obsluha v restauraci, stánkový prodej občerstvení, 

pomoc při přípravě a organizaci akcí.

Komunikativnost a časová flexibilita vítány.
Bližší informace získáte na tel. 725 481 909 nebo osobně 

u ředitele organizace, Bc. Milana Jurči.
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Změna č. 2 rozpočtu obce Popovice na rok 2015
Příjmy: 
Daňové příjmy  9.059 
Nedaňové příjmy 654
Přijaté dotace  2.590,4
Příjmy celkem:  12.303,4 tis.

Výdaje:
1031 Pěstební činnost 270
(výchovné zásahy v porostech, zalesňování)
2143 Cestovní ruch 57
(členský příspěvek MRDP, propagační materiál obce)
2212 Silnice 50
(sečení příkop, opravy, udržování podchodu a MK)
2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací 110
(opravy cest - k vinohradům, u kapličky + 90 tis.)
2221 Provoz veřejné silniční dopravy 105 
(dopravní obslužnost – příspěvek Zl. kraj)  
2321 Odvádění a čištění odpadních vod 125
(PD propoj kanalizace ul. Díly na přivaděč + 25 tis. )
3113 Základní školy   1.480
(služby + 20 tis, opravy – 20 tis.) 
3314 Činnosti knihovnické   40
(služby knihovny, akce pro děti, nákup knih, předplatné časopisů)
3319 Ostatní záležitosti kultury 765
(Neinvestiční transfer spolkům + 3 tis.)
3326 Pořízení, zachování a obnova hodnot
míst. kult., nár.a histor.povědomí   80
(materiál + 4 tis, opravy – 4 tis.)
3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 40
(zpravodaj – redakční činnost, grafika, tisk, distribuce)  
3399 Ostatní záležitosti kultury, církví a sděl.prostředků 268 
(oslavy 70. výročí osvobození obce - DDHM + 8 tis,
služby + 40 tis, pohoštění + 10 tis.)  
3419 Ostatní tělovýchovná činnost 120
3429 Ostatní zájmová činnost a rekreace - Amfík 1.094
3543 Pomoc zdravotně postiženým 16 
3631 Veřejné osvětlení  630
(el.energie, opravy, prodloužení VO)

3632 Pohřebnictví   15
(správce hřbitova, údržba, opravy)
3636 Územní rozvoj  93
(studie zástavby lokalita Havale a pod hřbitovem + 88 tis.)
3639 Komunální služby a územní rozvoj 135
(opravy, udržování, pozemky)
3721 Sběr a svoz nebezpečných odpadů 25
3722 Sběr a svoz komunálních odpadů  560
(provoz sb.dvoru, kontejnery, popelnice)
3723 Sběr a svoz ostatních odpadů  90
(plasty, papír, sklo)
3726 Využívání a zneškodňování ostatních odpadů  90
(drcení suti + 70 tis.)
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň  736
(údržba po obci, brigády, pohonné hmoty, opravy a údržba tech-
niky)
4359 Ostatní služby a činnosti v oblasti sociální péče  175
(rozvoz obědů důch., setkání seniorů, život.jubilea občanů)
5212 Ochrana obyvatelstva 2
(fin.zabezpečení krizových opatření)
5519 Požární ochrana 25,5
(smluvní platby při zajišťování PO)
6112 Zastupitelstva obcí  920
6171 Činnost místní správy   1.388
(programové vybav. KEO + 20 tis, soc.- práv. ochrana dětí + 6 tis.)
6310 Obecné příjmy a výdaje z fin. operací 10
6402 Finanční vypořádání minulých let 2,4
(vratka dotace Volby do EP, zastupitelstva obce a Senátu)
6409 Ostatní činnosti jinde nezařazené 40
(PD demolice skladů střelnice + 15 tis.)

Výdaje celkem: 9.556,9 tis.

8115 Změna stavu prostř.na účtech 1.500 tis.
(rezerva na investiční akce příštích let)
8124 Uhrazené splátky dlouhodobých přijatých
půjč. prostředků 1.383 tis.
8115 Změna stavu prostředků na účtech  - 136,5 tis.

Podrobněji o plánovaných investicích
Odkanalizování obce
Záměrem je propojení stávající kana-

lizace a svedení co největšího množství 
splaškových vod do přivaděče. V sou-
časnosti probíhá monitoring stávajících 
stok pracovníky vodovodů a kanalizací. 
Ing. Stanislav Malý navrhuje technické 
řešení propojení kanalizace ulice Díly 
na kanalizaci pod ulicí Padělky a kanali-
zaci z části Dědina na kanalizaci vedoucí 
podél hlavní komunikace k přivaděči.     

Studie zástavby
Územním plánem obce jsou vyme-

zeny plochy pro výstavbu rodinných 
domů. Jedná se o tyto plochy: 

1. Nad vinohrady a Pod vinohrady
2. Padělky
Jejich využití pro stavby RD je mož-

né za předpokladu, že bude na všech-

ny plochy zpracována studie zástavby 
do konce letošního roku.

Z důvodu co nejlepšího využití těchto 
ploch bylo navrženo jejich vykoupení 
od majitelů, přeparcelování  a vytvoření 
optimálního počtu stavebních míst s vý-
měrou cca 1000 m2. Nabídka odkupu se 
nesetkala s porozuměním vlastníků po-
zemků zejména v tratích Nad vinohrady 
a Pod vinohrady. Zde je tedy situace ta-
ková, že buďto se nechá lhůta pro zpra-
cování studie zástavby marně uplynout 
a lokality budou z územního plánu coby 
zástavbové vyškrtnuty, nebo bude zpra-
cována alespoň studie zástavby pro lo-
kalitu Pod vinohrady s tím, že pozemky 
nebudou  přeparcelovány a bude mož-
né stavět při stávajících polních cestách. 
Studie navrhne možný počet a umístění 

staveb, jejich připojení k sítím a komu-
nikace. Z hlediska technického řešení 
je nereálné, aby si každý případný sta-
vebník řešil připojení na IS individuálně 
jen pro svou novostavbu. Lokalita Nad 
vinohrady s ohledem na specifikaci po-
zemků, tedy zahrady k RD, řešena nebu-
de. Na základě zpracované studie bude 
známa i přibližná výše nákladů na sítě 
a komunikace. Pak obec zváží možnosti 
jejich financování a případného přeú-
čtování alikvotních částí na budoucí sta-
vebníky. 

Jednání s vlastníky pozemků v trati 
Padělky pod hřbitovem bylo poněkud 
úspěšnější a bylo nalezeno možné řeše-
ní přeparcelace při respektování poža-
davků některých vlastníků pozemků.

 Pokračování na str. 4
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Dokončení ze str. 3
 Vyskytl se však problém s pozemkem, 

u něhož nebylo provedeno dědické říze-
ní po úmrtí majitelky, která nezanechala 
ani nestanovila dědice. Věc byla předá-
na soudu k vyřešení a pozemek připadl 
státu. V průběhu řízení o jeho převod 
na obec však došlo ke komplikaci, pro-
tože církev uplatnila nárok na jeho vy-
dání. Vše se projednává a ze zákona 
byla stanovena roční ochranná lhůta, 
kdy s nemovitostí nelze nakládat. Před-
pokládá se, že ještě v průběhu tohoto 
roku bude pozemek převeden do vlast-
nictví obce, a proto zastupitelé schválili 
zpracování studie zástavby i pro toto 
území. 

Oprava polních cest 
Plánovaná je oprava cesty Pod Kame-

níky, cesta ke kapličce, cesta za pálenicí, 
při jejichž opravách a zpevnění se vyu-
žije recyklovaný materiál ze stavebního 
odpadu. V místech, kde to umožňují 
technické podmínky a také s ohledem 
na majetkové poměry (cesta je vedena 
po pozemcích obce.) bude s prováděcí 
firmou dohodnut přesný postup a pou-
žití materiálu. 

Demolice budov v zadní části střelni-
ce 

Vzhledem k jejich havarijnímu stavu 
je nutné zpracovat projekt pro vydání 
demoličního výměru. Tento záměr je 
zastupitelstvem řešen již dlouhodobě, 
kdy se předpokládalo využití některého 
z dotačních titulů. Bohužel dosud to ne-

bylo možné. Ještě začátkem 2. pololetí 
tohoto roku je možné, že budou vypsá-
ny výzvy na podání žádosti o dotace, 
kde by tento záměr mohl být uplatněn. 
Pokud se tak nestane, zastupitelstvo 
musí zvážit, zda zrealizuje demolici 
těchto objektů z vlastních zdrojů.

Problémovým objektem je také býva-
lá holírna v dolní části obce. Její využití 
bez kompletní rekonstrukce je nemož-
né. I kdyby se obec rozhodla do tohoto 
majetku investovat, další záměr jeho vy-
užití je nejistý. Vzhledem ke stavu krovů 
a krytiny, problémům sousední nemovi-
tosti (provlhání), výdajům na tempero-
vání v zimním období projednali zastu-
pitelé variantu provést demolici tohoto 
objektu. 

Horní Kříž
V plánu akcí na tento rok bylo pře-

místění Horního kříže a úprava plochy 
v jeho okolí. Plocha je upravena, Zlínské-
mu kraji byla podána žádost o dotace 
na úhradu nákladů související s přemís-
těním kříže a restaurování památky. Bo-
hužel žádost nebyla podpořena. Je tře-
ba rozhodnout, zda se realizace přesune 
na další období a obec se znovu pokusí 
dotace získat nebo uvolní prostředky 
z vlastních zdrojů a akci provede. V sou-
časnosti je prostor upravený a toto mís-
to rozhodně získalo kulturnější podobu.

Hřišťátka po obci
Stav hracích prvků rozmístěných 

po obci je katastrofální a postupně jsou 
s ohledem na bezpečnost dětí demon-

továny. Obec podala žádost o poskyt-
nutí dotace na Ministerstvo pro místní 
rozvoj, ale bohužel byla zamítnuta. Za-
stupitelstvo souhlasí s podáním žádos-
ti o dotaci z grantu Podpora regionů 
vyhlášeným Nadací ČEZ. Zbudování 
hracích prvků svépomocí – jak bylo na-
vrženo – je z hlediska platných norem 
nemožné. Náklady na pořízení hracích 
prvků jsou velmi vysoké a bez dotační 
podpory obec není schopná celý projekt 
realizovat z vlastních zdrojů. Určitým 
řešením by bylo pořizování a osazování 
těchto prvků postupně. 

Rekonstrukce komunikace III/05016 
Zlínský kraj rozhodl o zařazení rekon-

strukce části komunikace III/05016, a to 
v úseku od železničního přejezdu po ob-
jekt bývalé vodárny, do investičních akcí 
letošního roku. Bohužel, až na naše do-
tazování se na stav příprav k realizaci, 
byl svolán výrobní výbor, jehož je Obec 
Popovice účastníkem. Dle předložené 
dokumentace byly do projektu zapraco-
vány požadavky, které jsme vznesly při 
jednání v roce 2012 – kdy se rekonstruk-
ce začala plánovat. Dosavadní vyčísle-
né náklady, které půjdou při realizaci 
této akce na vrub obce, jsou vyčísleny 
na 1.155 tisíc Kč. Bohužel je nutné ještě 
přičíst náklady na opravu kanalizace ve-
doucí z ul. 1. máje pod touto komunika-
cí. Je skutečností, že stávající kanalizace 
je nefunkční a její oprava je nezbytná. Je 
třeba tedy do projektu stavby zahrnout 
i technické a finanční řešení tohoto 
problému. ze zasedání ZO

Ředitel školy se obrací na rodiče
V druhé polovině tohoto školního roku odešli z naší základ-
ní školy dva žáčci a přestoupili na jinou školu. Bohužel, že 
děti odchází, jsem se dozvěděl, až 
v den, kdy nastoupili do jiné školy. Ne-
byl jsem ani dříve informován o pro-
blémech, případně o nespokojenosti 
rodičů se způsobem výuky. Velmi mne 
mrzí toto radikální řešení, ke kterému 
jsem neměl možnost se vyjádřit, nebo 
se jej nějak pokusit řešit. Mrzí mne, že 
mezi mnou a rodiči došlo ke vzniku 
nějaké informační bariéry. A také, že 
nedošlo ani k tomu, že by rodiče svou 
nespokojenost, své názory na výuku 
sdělili alespoň zřizovateli školy. Reagoval jsem na tuto situa-
ci ve škole svoláním schůzky rodičů prvního ročníku, kde byl 
vysvětlen princip současného školství – Školské vzdělávací 
programy, učebnice atd. Rodičům byl vysvětlen problém 
srovnávání probraného učiva jednotlivých škol v polovině 
roku podle učebnic. Dále bylo projednáváno téma přestá-

vek a svačin, kdy rodiče požadovali, aby se škola navrátila 
ke klasickému zvonění, i když v řadě škol se preferuje výuka 

v celcích podle únavy, způsobu výuky, 
přístupu žáků atd. Myslím, že jsem spl-
nil zásadní požadavky rodičů, na kte-
rých jsme se na schůzce dohodli. Byl 
bych velmi rád, kdyby případné pro-
blémy či názorové neshody byly včas 
řešeny se mnou na půdě školy.  
Ke zlepšení celkového klimatu školy 
bude provedena na naší základní ško-
le tzv. supervize.
V následujícím školním roce budou 
vzhledem ke zřízení 4. třídy na naší 

školu přijati noví pedagogičtí pracovníci a moje činnost 
bude zaměřena zejména na práci ředitele a manažera školy.
Moc bych si přál, a věřím tomu, že se komunikace mezi rodi-
či, školou i zřizovatelem zlepší a budeme schopni si vyříkat 
i vyřešit své názory ke spokojenosti nás všech a zejména ku 
prospěchu našich dětí. Vít Černý, ředitel školy
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Srandohled
Vitajte moji milí, znáte ty múdré slova, že 

veškeré kvaltování toliko pro hovádka dob-
ré jest? Tož já ho znám, ale jak sme my ludé 
zvyklí sa nikdy nepoučit, ani já v temto nejsu 
výjimka. Ponáhlám, ponáhlám a čím víc po-
náhlám, tým víc nestíhám. Čím víc rokú mně 
na chrbtě přibývá, tým víc sa ně zdá, že sa tá 
naša zeměgula točí čím dál rychlejc. A z teho 
kolotoča jaksi nejde vyskočit. Posledních pár 
týdňú - když to tak počítám dohromady, tož 
asi tak dva roky - si připadám jak běžec z ma-
ratónu. Já! Já s postavú – atlet teoretik. Letos 
to bylo zvlášť výživé. Lebo na tachométru Po-
povjánku naskočilo 20 roků a to už si zaslúží 
nejakú tú oslavičku. Kromě plánovaného 
vystúpení na svátek matek, sme naplánovali 
aj slezinu bývalých aj súčasných Popovjánků. 
Furt sem měla pocit, že nic néni nachysta-
né, že temu něco chybí, že sem to odflákla. 
Ostatní už asi ze mě byli nešťastní, ale já sem 
si představovala, že takové oslavy mosíja byt 
takové…. No tož veliké. Když sa v ten deň „D“ 
začali děcka trúsit na kádéčko, už sem propa-
dala depresi. Bude to stát za prd. Enom jaksi 
bokem sem zpozorovala jakýsi pohyb a cosi 
nezvyklého. Tam šuškanda, tam šél nekdo 
s kým sem nepočítala… a tak… Nejsu z tych, 
kdo by kazíl překvapéní a dlúho pátral – to 
sem si teda myslela. Když sa večer pěkňučko 
rozjížďál, všimla sem si, že nekeří sa vytrácajú. 
Tož že by přeca enom nejaké to překvapéní??? 
A bylo… ale véééélikéééé. To že na podium 
nastúpila cimbálka Hora a děcka v krojách 
– většinú Spoťáci - ně eště až tak moc nepře-
kvapilo. Ale dyž sem z hubú otevřenú a skoro 
bez dechu sledovala perfektně nacvičené 
půlhodinové vystúpení, byla sem pěkně na-
měkko. A dyž si potem na konec vystúpení 
vzál slovo Laďa Turzík a jak dyby sa nechu-
melilo, oznámil, že to bylo první vystúpení 
nového folklorního súboru Popovjan, kdy-
by vedle mě vybuchla bomba, nebyla bych 
překvapenější. Potem následovaly gratulace 
a takéj otázky, lesti sem měla aspoň tucha, 
že sa něco chystá. Nevěděla, netušila. A dyž 
ně vykládali, že sa scházajú už od prosinca, 
co všecko moseli podstúpit, jak sa skovávali 
po dědině a dávali si echo esemeskama, lesti 
je vzduch čistý, byla sem jak v jiříkově vidění. 
Ale stálo to za to. Bylo to veliké překvapéní 
a ze mě konečně spadl ten hlúpý pocit, že 
oslavy sú odfláklé. Už vím, že to néni enom 
na mně, že sú lidi, keří dokážú udělat  moc 
pěkného a dobrého pro jiné. Děcka, néni 
slov, keré by mohly vystihnút co bych vám 
chtěla řéct. Tak radši budu potichu a radovat 
sa z teho, že už sa možu pomaličku chystat 
do důchodu. Ale než sa tak stane, eště spo-
lu určitě něco vyvedeme. Tož tak, přeju Vám 
všeckým, ať sa Vám z teho kolotoča života 
moc netočí hlava, a ať aj na vás čekajú v ži-
votě tak parádní překvápka.

 Vaša starostka Nováčka

Jana Hanáčková získala ocenění 
Města Uh. Hradiště  

Město Uherské Hradiště již poosmé 
v řadě ocenilo úspěšné pedagogy. Slav-
nostní předávání se uskutečnilo 14. dub-
na 2015 v Redutě. Za svou náročnou prá-
ci získalo ocenění 16 učitelů základních 
a středních škol na území města Uherské 
Hradiště. Za vynikající pedagogickou 
činnost a významný přínos pro výchovu 
a vzdělávání mla-
dé generace pře-
vzala ocenění také 
občanka Popovic 
- paní Jana Hanáč-
ková, učitelka půso-
bící už od roku 1999 
na Základní a ma-
teřské škole spe-
ciální v Uherském 
Hradišti. Stála také 
u zrodu rehabilitač-
ních tříd v České 
republice, které na-
vštěvují děti s těž-
kým postižením. 
Její práci vysoce hodnotí i rodiče dětí, 
jimž poskytuje nejenom cenné rady, ale 
také velkou podporu. Po své práci, ná-
ročné na psychické 
i fyzické zatížení, by 
si mohla dopřávat 
odpočinku a rela-
xovat. Ale obětavá 
a věčně usměvavá 
dlouholetá členka 
sociální komise, se 
několikrát do mě-
síce vydává se 
svými kolegyněmi 
na návštěvy našich 
seniorů, aby jim 
jménem obecního 
úřadu poblahopřá-
ly k životnímu jubileu. Často se pobaví, 
zasmějí, ale často také vyslechnou po-
stesknutí a problémy, které stáří přináší. 
Pak je vždy třeba najít slova, která dokáží 
povzbudit a potěšit.

Jani, především přijmi upřímné podě-
kování za práci, kterou dlouhá léta pro 
obec a její občany děláš, poděkování 
za péči o děti, které ji tak moc potřebu-
jí a poděkování za to, že naše obec má 
dalšího občana, na kterého může být 
právem hrdá. Ať se Ti daří v pracovním 
i osobním životě a ať máš stále dostatek 
energie k dosažení všech svých předse-
vzetí a plánů.   

V rámci slavnostního odpoledne pro-
běhla také gratulace učiteli dějepisu 
a zeměpisu ze ZŠ UNESCO Petru Kočířovi, 

kterému byla v únoru 2015 udělena cena 
Český patriot 2014, a to v rámci sedmé-
ho ročníku předávání těchto cen, které 
uděluje Asociace nositelů legionářských 
tradic (ANLET) za práci v oblasti výchovy 
k vlastenectví a zachování historických 
tradic české společnosti. Mgr. Kočíř oce-
nění převzal 13. února 2015 v Praze, cena 

mu byla udělena v jedné ze sedmi kate-
gorií, a to v kategorii výchovně - vzdě-
lávací činnost - výchova dětí a mládeže 

k úctě k národu a vlasti. O této význam-
né události jsme Vás informovali v před-
chozím zpravodaji obce.

Ocenění města převzali Vítězslava 
Dudová (MŠ Komenského nám.), Marie 
Poláková (MŠ Svatováclavská), Alena 
Kahánková, Yveta Opravilová (obě ZŠ 
Sportovní), Romana Přikrylová, Ludmi-
la Pohůnková (obě ZŠ UNESCO), Jana 
Venclová, Klára Močičková (ZŠ Za Alejí), 
Kateřina Vrbová (ZŠ a MŠ Větrná), Jan 
Dušek, Hana Mlejnská (oba gymnázium), 
Jana Hanáčková (ZŠ a MŠ speciální), Lud-
mila Höhnová (ZUŠ), Leona Hrabcová, 
Věra Karafiátová (OA, VOŠ a JŠ), Silvie Za-
vřelová (plavecká škola). 

Zdroj: web Města Uherské Hradiště 
a web ZŠ a MŠ speciální Uh. Hradiště
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První letošní přivítání občánků naší obce se uskutečnilo 
1. března – Beatě Zajícové, Rozálii Omelkové a Radku 
Šilhavíkovi přejeme do jejich života vše dobré! Foto: archiv OÚ

SPOT Slunéčko uspořádalo 15. března v Popovicích burzu krojů. 
Setkala se hned napoprvé s velkým zájmem. Foto M. Šuranský

Na Miloníně 21. 3. vzplála velká vatra, to se Spoťáci poprvé zapojili 
do Keltského telegrafu. Ohně se rozsvěcovaly postupně na kopcích 
napříč celého Česka. Byl to nádherný zážitek. Foto: M. Šuranský

Účastníky Noci s Andersenem pořádané 27. 3. místní knihovnou 
poctil svou návštěvou opravdový rytíř! Foto: J. Nováková

Slet čarodějnic se i v naší obci stal vítanou akcí malých i těch 
starších čarodějek a čarodějnic. Pod taktovkou Klubu žen 
uskutečnily 30. dubna rozjařený průlet obcí. Foto: J. Malina

6. března se v kultuním domě sešla víc než stovka současných 
i bývalých členů Popovjánku a představil se nový soubor Popovjan.  
 Foto: M. Mikuláštíková

Kaleidoskop událostí
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Oslavy 70. výročí osvobození – důstojná, slavnostní, dojemná 
i poutavavá výstava.  Foto: M. Šuranský

Členové Popovjánku se 1. a 2. května na své výroční vystoupení 
ke Dni matek a narozeninám souboru připravovali na RS 
Dopravák na Smraďavce. Foto Z. Bičanová

Pro malé i ty odrostlejší kluky byla na výstavě velkým lákadlem 
vojenská technika. Foto: M. Šuranský

I přes nepříznivé počasí si děti pobyt na Smraďavce užívaly. Když 
jsme oznámili, že s ohledem na jejich zdraví, ukončíme pobyt 
dřív, bylo z toho velké pozdvižení. Foto Z. Bičanová

Vystoupení Popovjánku, bývalých členů, Popovjanu i Hopsáku 
provedlo diváky uplynulými léty činnosti souboru.
 Foto: M. Mikuláštíková

Časostroj, sestrojený právě pro tuto příležitost, ukazoval, jak čas 
rychle letí ať už dopředu či pozpátku a jak rychle se z dospělých 
zase stanou děti. Foto: M. Mikuláštíková

Kaleidoskop událostí
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Frgály, jitrnice, řemesla a folklor…

Trofeje šelem získaly medaile

Po velmi úspěšném loňském ročníku jarmarku řemesel, bychom vás všechny i le-
tos chtěli srdečně pozvat na již sedmý ročník této akce. Jelikož se ukázalo, že Amfík je 
pro tuto akci jako stvořený, rozhodli jsme se ho neopouštět a zorganizovat jarmark 
opět v jeho krásných prostorách. Popovický jarmark řemesel se uskuteční v sobotu 
23. 5. 2015 od 14 hodin. Stejně jako v předchozích letech vás čeká bohatý program 
plný hudby, tance, zpěvu i lahůdek.

Od 14 do 18 hod můžete navštívit jarmark lidových řemesel a výrobků. Uvidíte 
ukázky kovářského řemesla, výrobu šperků, včelařství. Prohlédnout či nakoupit si 
můžete keramiku, dřevěné výrobky, panenky ze šustí, drátování, bylinné čaje, sirupy. 
Vaše chuťové a čichové buňky zavětří vůni čerstvých trdelníků, sýrů, valašských frgá-
lů, bramborových spirál a dalších pochutin.

Folklor, neodmyslitelná součást jarmarku. Od 14.30 hodin můžete na malém am-
fíku sledovat vystoupení folklorních souborů a skupin. Kulturním programem vás 
provedou zkušení a oblíbení moderátoři Martin Jakšík a Jitka Nováková. Pozvání při-
jali Popovjánek, CM Mladí Burčáci, FS Pentla z Boršic, FS Kohútek z Bánova, FS Kopa-
ničár ze Starého Hrozenkova.

Po celou dobu akce je zajištěno občerstvení a zabijačkové speciality. Na své si při-
jdou i milovníci vinného moku, kteří budou mít možnost ochutnat výběrová vína 
nejen od místních vinařů. Děti se mohou těšit na malování na obličej, jízdu na ko-
ních, trampolínu a různé atrakce. Pro zpestření programu, ale také z praktického 
hlediska, jsme se rozhodli opět zorganizovat vyhlídkové jízdy výletním vláčkem. Tak 
jako loni bude vláček jezdit okruh Amfík – Horní konec – Dědina (zastávka ČSAD) – 
Dolní konec (Pálenice ČZS) – Obecní úřad – Amfík. Využijte výjimečné možnosti do-
pravy na místo konání. Akce se koná za každého počasí, v případě deště se převážná 
část programu přesune do haly na Amfíku. Vstupné je 50 Kč, děti 20 Kč. Přijďte zažít 
příjemný den, společně s námi se pobavit a vytvořit jako vždy parádní přátelskou 
atmosféru. Předem díky za Vaši účast a podporu v práci, která nás baví.  Vaši Spoťáci

Každý rok na jaře probíhá hodnocení trofejí spárkaté zvěře a šelem, ulovených 
v našem okrese v předešlém roce. Odborná komise posuzuje správnost odlovu tro-
fejové zvěře a červeným bodem označuje ty, u nichž byl předpoklad dobrého růstu 
v následujícím roce. Takový kus měl být ponechán k dalšímu chovu.  Ohodnocené 
trofeje jsou poté vystaveny na přehlídce, která je veřejně přístupná. Možná máte 
ještě v paměti velmi zdařilou přehlídku konanou v našem kulturním domě v roce 
2011. Ta letošní se konala ve Starém Městě a bylo na ní vystaveno skoro tisíc trofejí. 
Naše myslivecké sdružení předložilo k hodnocení 2 trofeje daňčí a 15 srnčích. Žád-
ná z nich nebyla označena červeným bodem a odlov byl z chovatelského hlediska 
posouzen jako správný. Bohužel žádná naše srnčí trofej nedosáhla potřebný počet 
bodů pro zisk některé z medailí, jako tomu již v minulosti bylo. U daňčí zvěře může-
me provádět jen průběrný odlov mladých kusů v omezeném množství do stáří dvou 
let. Paroží těchto daňků dosahuje výšky maximálně 15 cm, není u nich předpoklad 
zdárného vývoje, a proto nejsou vhodní k dalšímu chovu. 

Velmi dobrého výsledku jsme však dosáhli v hodnocení trofejí šelem. Z předlo-
žených 2 ks lebek jezevců získali Vladislav Baťka zlatou a Vratislav Kusák ml. stříbr-
nou medaili. Dále pak z předložených 3 ks lebek lišek získal David Kučera zlatou, Jan 
Šilhavík stříbrnou a Vladislav Baťka bronzovou medaili. Trofeje ohodnocené zlatou 
medailí byly převezeny k posouzení republikovou komisí a poté budou vystaveny 
na celostátní přehlídce v Lysé nad Labem. Tam byla rovněž převezena trofej srnce 
uloveného v r. 2012 Vratislavem Kusákem ml., která byla na okresní přehlídce v min. 
roce oceněna bronzovou medailí, a do stříbrné jí scházelo pouze 1,08 bodu.  Bude-
me očekávat, zda hodnocení celorepublikové komise nebude příznivější a zda to-
muto srnci neudělí medaili stříbrnou. Naše sdružení bude usilovat o možnost po-
řádání výstavy trofejí v r. 2017 s tím, že nabídneme k jejímu uspořádání prostory 
v Amfíku. V polovině května začne nová lovecká sezona srnců a pokračovat budeme 
v odlovu divočáků a zvěře škodné. V tomto období jsou již v norách mladé lišky a je 
nutné se věnovat tlumení jejich stavů, aby nevznikaly rozsáhlé škody na drobné zvě-
ři. V přírodě se již setkáváme s mladými zajíčky a zanedlouho se objeví i další mláďa-
ta. V tomto období potřebuje zvěř zvýšenou ochranu a měla by mít i dostatek klidu. 
Proto prosíme všechny, kteří chodí na vycházky do přírody, aby se chovali ohledupl-
ně, zbytečně nerušili zvěř a to hlavně volně pobíhajícími psy.  Fr. Bajaja

Spíše by se mělo napsat: A zase ti ma-
jitelé psů! Nebo: a zase ta bezohlednost 
vůči svému okolí! Opětovně nás občané 
žádali, abychom vyhlásili, že platí zákaz 
volného pohybu psů po ulicích, že je 
povinnost udržovat pořádek. Nevěřím 
tomu, že by se v obci našel člověk, kte-
rý by neměl ani tušení o tom, že pes bez 
vodítka nemá v ulicích co dělat! A i kdy-
by přece, každý normální, rozumně 
uvažující člověk s průměrnou inteligen-
cí by měl chápat, že pokud mám psa, 
zodpovídám za něj. Tedy i za to co pes 
provede, případně za to, jaký nepořádek 
za ním na chodníku zůstane. Opravdu je 
nutné stále dokola někoho upozorňovat 
na tyto povinnosti?! Myslím, že naši ob-
čané jsou většinou inteligentní, schopní 
rozumného uvažování. Pokud ovšem 
inteligenci přemůže lenost a bezohled-
nost, pak je jakákoliv vyhláška naprosto 
zbytečná. Prosím, uvědomte si vy, jejichž 
pes se potuluje bezprizorně po obci, že 
se velmi lehce může stát, že někoho na-
padne. Říkáte, že váš pes je hodný a ni-
kdy by nic takového neudělal? Jak mů-
žete vědět, že se neocitne ve stresové 

situaci, kdy se bude cítit ohrožený? Jak 
víte, že se za ním nějaké malé dítě ne-
rozběhne s úmyslem ho pohladit a on se 
lekne a ve zmatku kousne? Prosím, uvě-
domte si i vy, kteří svého psa sice máte 
na vodítku, ale neuklidíte po něm, jak 
Vám bude příjemné, když si nevšimne-
te psí „značky“ na chodníku a šlápnete 
do ní! A tak je možné pokračovat dál – 
bezohledné parkování, vyvážení odpad-
ků do přírody, chování se jeden k druhé-
mu. Prosím! Začněme se chovat jako lidi, 
jako rozumné bytosti, kteří si uvědomují 
svou zodpovědnost, jsou ohleduplní 
a snaží se nedělat jiným to, co by jim sa-
motným vadilo. Máme předpisy, které se 
nedodržují, máme zákony, které se ob-
chází. A přitom by v mnoha případech, 
místo psaní vyhlášek, stačila obyčejná 
lidská slušnost. Pokud si to včas neuvě-
domíme, koledujeme si o moc špatnou 
budoucnost! jn

A zase ti psi!
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Popovjánek nakousl třetí desítku
Druhou květnovou neděli, jak bývá zvykem, připravil Po-

povjánek (nejenom) pro své maminky a babičky vystoupení 
ke Dni matek. Tentokrát, ale větší oslavy patřily Popovjánku. 
Před dvaceti lety bylo 
vystoupení pro mamin-
ky prvním vystoupením 
souboru, které se usku-
tečnilo necelé 3 mě-
síce od jeho založení. 
Letošní vystoupení pro 
maminky otevřelo třetí 
decenium života sou-
boru. Vystoupení jsme 
nazvali Časostroj aneb 
Popovjánek mamin-
kám po jednadvacáté. 
Do programu se zapojil 
čerstvě narozený brat-
říček Popovjánku, folk-
lorní soubor Popovjan 
s hudebním doprovo-
dem CM Hora. Na své působení v Popovjánku si zavzpomínali 
i jeho bývalí členové. Dalším účinkujícím byl Hopsák Popovice, 
chybět na takové události nesměla ani CM Mladí Burčáci. Sál byl 
vyzdoben fotografiemi ze života souboru, vystaveny byly tro-
feje z tanečních soutěží 
i nový maskot Popov-
jánku – obrovský plyšo-
vý medvěd. V předsálí 
se promítaly fotografie 
z vystoupení a dalších 
akcí souboru. Po pří-
chodu do sálu byli ná-
vštěvníci obdarováni 
samolepkou či přívěš-
kem s logem Popovján-
ku. Časostroj se roztočil 
a diváci spolu s taneč-
níky putovali časem až 
do roku 1995. Každý 
rok symbolizovalo jed-
no vystoupení, které se 
v ten daný rok tančilo. 
Na pódiu tak mohli diváci vidět countrymix, folklorní choreo-
grafie, historické tance i show formace. Dvouhodinový taneční 
maraton končil číslem První zkouška souboru, kdy se na podiu 
sešli téměř všichni účinkující. K dvacetinám dostal Popovjánek 
od bývalých členů a nejmenovaných dárců 
šek v hodnotě 10.000 Kč. Velký dík! Od sou-
časných členů pak dostali všichni vedoucí 
souboru krásné kytky a také trička s logem 
Popovjánku a svou fotkou. Pro děti zase 
na oplátku připravili vedoucí sladkou od-
měnu – dva dorty, na kterých si hned po vy-
stoupení všichni pochutnali. Za dvacet let 
prošlo souborem spoustu dětí. Za dvacet 
let se také do jeho činnosti zapojila spous-
ta ochotných lidí, rodičů, sponzorů, kteří se 
nějakým způsobem na organizování podí-
leli, pomáhali, kde bylo potřeba.  Při této 
příležitosti bych ráda poděkovala zejména 
sponzorům, bez jejichž finanční pomoci by 
se soubor neobešel. Je to zejména Obec 

Popovice, KOVOKON Popovice s. r. o., Přesné odlitky s. r.o. Po-
povice, Hotel Koníček, Nadace Synot, ČZS ZO Popovice a další. 
Ale chtěla bych také poděkovat lidem, kteří zvláště na počát-

ku obětavě pomáhali při 
organizaci, zajišťování 
dopravy, šití kostýmů či 
dohlížení na bezpečnost 
dětí, pokud se vystoupe-
ní konalo mimo obec. Při 
těch nesnadných prvních 
krůčcích nás provázeli 
Majka a Jarek Mikuláštíko-
vi, Marta a Libor Andrýs-
kovi, Iva a Petr Mikulcovi, 
Věrka a Staňa Červení, 
Lenka Dítková, Majka Tur-
zíková, Anička Kročilová, 
Milena a Jarda Hamme-
rovi, Lidka Vlachynská, 
Renata Křapová, Blanka 
Machalová, Jana a Pavla 

Malinovy, Hanka a Staňa Sedláčkovi, Soňa Bičanová, Jana Báro-
vá, později Martina a Jožka Wasserbauerovi, Zdenka a Roman 
Martinkovi, Monika a Petr Lykovi, Laďka a Michal Stojaspalovi, 
Radek Malina, Silva Dědek, Roman Kunovjánek a spousta dal-

ších. Velký dík patří také 
Jakubovi Tomalovi a Vlasti-
ku Turzíkovi, CM Mladí Bur-
čáci – největším stálicím 
našeho hudebního dopro-
vodu.    Velkou medaili by 
zasloužila Marta Andrýs-
ková, která s Popovjánkem 
absolvovala celých dva-
cet let, ale také současní 
vedoucí Zuzka Bičanová 
a Karel Zelinka. A aby ten 
výčet byl kompletní, chy-
bí tu ještě tři jména: Jirka, 
Radka a Petra – díky za to, 
že jste to se mnou těch 
dvacet roků vydrželi, že 
jsem ve vás měla oporu. Vy 

jste ti největší sponzoři souboru, protože jste mu přenechali čas, 
který měl patřit vám Děkuju. Jitka 

PS: Pokud jsem na někoho zapomněla, moc se omlouvám, ale 
těch dvacet roků je znát i na mé paměti.

ČTĚTE  KAŽDÉ  PONDĚLÍ

20  LET  PÍŠEME  TAKY  O  VÁS!
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Socializace vesnice
Již v prvních měsících se potvrdilo, že zemědělci ne-

vstoupili do družstva z vlastního přesvědčení a že nebyli 
o výhodách a prospěšnosti společného hospodaření pro 
ně přijatelným způsobem přesvědčováni. Přehlíželo se, 
že náš rolník je nedůvěřivý a brání se každé novotě. Náš 
rolník je poctivý pracovník a nesmí být zklamán. Je si 
plně vědom odlišnosti své vlastní práce od práce továr-
ní a hlavní příčinou stálého nepochopení zůstává obava 
a nejistota o udržení a zajištění jejich dosavadní životní 
úrovně. V důsledku toho podali mnozí noví družstevníci 
odhlášky z JZD již koncem měsíce ledna a v měsíci únoru. 
Zemědělci-družstevníci se málo zapojili do jarních prací, 
nedali osiva a sád, neustájili dobytek, a proto nedostáva-
li potřebný příděl krmiva zeleného, které se přidělovalo 
podle množství odpracovaných jednotek. Tak se stávalo, 
že ten co měl např. „kozu nebo tele“ měl krmiva nadbytek 
a ten, co měl dobytka plné chlévy, buď měl málo jednotek 
odpracovaných a proto taky malý příděl, nebo nestačil na-
pracovat tolik pracovních jednotek, aby příděl zeleného 
krmení byl dostačující.

Z tak vzniklých nedostatků počaly vznikat krádeže 
a rozmáhat se polní pych, který byl v několika případech 
trestně stíhán. Podobně tomu bylo i při žňových pracích, 
do kterých se většina opět nezapojila a proto MNV rozho-
dl, že v případě potřeby použije se zákona 55 sbírky, ne-
budou-li mít jako členové družstva sami zájem o včasnou 
sklizeň.

Za tohoto stavu vznikaly škody a ztráty jak při dodáv-
kách státu, tak i družstvu a každému zemědělci. Hned 
po žních začali zemědělci, kteří podali odhlášky, vydělení 
a vrácení půdy.

Zápis JZD ze dne 24. srpna o tom praví: Zemědělci-druž-
stevníci vedeni Fr. Kaňovským žádali, aby jim byla vrácena 
půda, jelikož nehodlají zůstati členy JZD. Dle zápisu byla 
tato akce organizována. Hlavní slovo měl Jan Havlíček č. 
92, Antonín Potomák č. 34, Emilie Potomáková č. 33, Ma-
rie Tvrdoňová, Marie Malinová a další jiní. Rušný rozhovor 
trval dlouho do noci. Nakonec soudruh instruktor Jos. 
Skládal slíbil přítomným, že za 14 dní jim bude sděleno, 
jak bude vrácena půda těm, kteří podali odhlášku půl roku 
před žněmi, jak o tom hovoří stanovy.

Další zápis ze dne 7. září je tento: Družstevníci, kteří 
podali žádosti o vystoupení z JZD vedeni Ant. Omelkou, 
přišli se zeptat, kdy dostanou zpět půdu. S. inspektor Sklá-
dal jim vysvětluje, že jejich odhlášky nejsou platné, jelikož 
podali odhlášky 29. ledna 1953 a žně začaly 14. 7. 1953. 
Omelka Ant. začal křičet a „poštvával“ ostatní. Soudruh 
Skládal jim dále radil, aby nechali vzdoru a začali společ-
ně budovat socialismus. Na příští schůzi představenstva 
JZD dne 14. září s. Kamrla vysvětluje, že se budou z JZD 
propouštět družstevníci po šestiměsíční výpovědi podle 
stanov a dostanou tu půdu, která nepoškodí hony. Ti, kte-
ří neodpracovali 120 pracovních jednotek (PJ), poškodili 
družstvo a takto vzniklou škodu budou nuceni zaplatit. 
Toto se provede při celkovém vyúčtování, ku kterému ze-
mědělci na vyzvání se opět nedostavili. Vzhledem k dané 
situaci bylo propouštění a vyloučení družstevníků z JZD 
schváleno členskou schůzí dne 26. září. Na vyloučení byli 
navrženi: Malina Ma. č. 89, Potomák Lad. a Ant č. 34, Sta-

šek Frant. č. 23, Potomák Antonín č. 33, Havlíček Jos. č. 21.
Při hlasování bylo 8 hlasů pro vyloučení, ostatních 36 

družstevníků se hlasování zdrželo. Bylo tedy rozhodnuto, 
že i tito budou jen vyškrtnuti s těmito dalšími:

Hanáček Frant. č.22 Foltýn Frant. č.82

Havlíček Jan č.53 Kaňovský Frant. č. 83

Šilhavík Emil č. 54 Potomák Fr. č.84

Šimek Josef č. 55 Tetera Václav č. 86

Vavřiník Ant. č.64 Vlachynský č. 286

Tichoň Ant. č. 73 Paška Frant. č. 94

Havlíček Frant. č.78 Hrabal Frant. č. 38

Junaštík St. č. 255 Knot Ant. č.20

Omelka Ant. č. 135 Hrabal Jos. č. 28

Šilhavík Mir. č. 184 Paška Flor. č. 30

Malina Jan č. 181 Junaštík J. č. 118

Vaculík Jan č. 203 Paška Ant. č.25

Stašková A. č. 217 Jakšík Frant. č. 27

Borek Jan č. 222 Jakšík Frant. č. 18

Kaňovský J. č. 223 Bureš Jiří č. 200

Havlíčková M. č. 234 Kryštof Jan č. 180

Fornůsek Al. č. 256 Šimek Jan č. 126

Potomák Fr. č. 262 Májíček J. č. 241

Mikulec J. č. 151 Nevařil J. č. 174

Tvrdoň Frant. č. 5 Havlíček J. č. 92

Potomák A. č. 35 Šácha J. č. 63

Novák Ant. č. 226 Novák Boh. č.235

Stašek Jan č.4 Kryštof Ant. č. 7

JZD si ponechává v každém honu asi 23 ha, celkem asi 
200 ha, ostatní půda bude rozdělena mezi soukromníky.

Dne 1. října konala se výborová schůze JZD za přítom-
nosti předsedy ONV - s. Večeřa a vedoucí tajemník OV KSČ 
- s. Popelka a 4 zástupců z řad vystupujících členů JZD. 
Byli to : Novák Frant., Májíček Jiří, Potomák Ant. č. 34 a Po-
tomák Jan č.39. Zástupce ONV navrhuje, aby soukromě 
hospodařící zemědělci seli společně s JZD, tito však trvají 
set každý na svém. Pak společně u mapy se rozhodovali 
na rozdělení honů, takže pro JZD zůstává v každém honu 
asi 15 ha. Celkem má JZD asi 272 ha půdy, z toho 154 ha 
orné.

Povaha roku
Po celkem mírné zimě následovalo deštivé počasí až té-

měř do počátku žní. V 2. polovině března nastalo krásné 
počasí, teplota kolem 20°C a tak začaly jarní práce napl-
no. JZD použilo traktorů z STS k dokončení hluboké orby 
i na osev. Úroda obilí i okopanin byla dobrá, peckovitého 
ovoce bylo dostatek, jablek a hrušek bylo méně. Od žní až 
do konce roku nezapršelo, takže podzimní setba nemohla 
býti včas provedena a kde bylo zaseto, obilí nevzešlo. Za-
čátek zimy až do konce roku byl mírný, bez mrazů a sněhu.

Z kroniky obce - rok 1953
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Události celostátní
Dne 31. ledna byla provedena reorganizace vlády, jejíž 

předsedou zůstává s. Ant. Zápotocký, náměstky zůstáva-
jí: Viliam Široký, Dr. Jaromír Dolanský a Zd. Fierlinger. No-
vými náměstky se stali: Karol Bacílek, Dr. Alexej Čepička, 
Václav Kopecký, Dr. Zdeněk Nejedlý. Ant. Novotný a Jin-
dřich Uher. Noví ministři: Václav David, Václav Pokorný, 
Boh. Šrámek, Karel Surida, Július Ďuriš, Josef Kyselý, Karel 
Poláček, Ernest Sýkora a Lad. Štoll.

Ve dnech 14. a 15. února konal se v Praze první celo-
státní sjezd družstevníků, aby projednali a schválili návr-
hy nových stanov JZD. Za místní JZD se zúčastnil tohoto 
sjezdu družstevník Jiří Omelka.

Dne 2. března rozlétla se do celého světa smutná zprá-
va z Moskvy oznamující, že J.V. Stalin byl zchvácen moz-
kovou mrtvicí, ochrnul a ztratil vědomí. Pracující celého 
světa byli zdrceni touto zprávou. Jejich hoře dostoupilo 
vrcholu po oznámení, že vůdce Sovětského svazu, ge-
neralisimus J.V. Stalin, skonal. Zemřel v Kremlu dne 5. 
března 1953 v 9 hodin 50 minut večer. Smuteční tryz-
na byla uspořádána v kulturním domě za účasti asi 230 
osob. Ve vládní delegaci ČSR, která se zúčastnila pohřbu 
v Moskvě, byl prezident Klement Gottwald, předseda vlá-
dy Antonín Zápotocký a ministr obrany Dr. Alexej Čepič-
ka. Všichni pracující doprovázeli v myšlenkách delegaci, 
která je zastupovala. O několik dní později postihla naši 
zemi a všechen její lid nová rána. Byla to zpráva 12. břez-
na ráno, kdy jsme se dozvěděli, že náš prezident Klement 
Gottwald vážně onemocněl na těžký zápal plic a pohrud-
nice. Další lékařská hlášení oznamovala, že stav se stále 
zhoršuje. A dne 14. března zemřel ten, jehož miloval náš 
lid pro jeho dobrotu a starostlivost. Zemřel Klement Gott-
wald. Byly to těžké tyto březnové dny, plné bolesti a hoře 
nad ztrátou lidí nám tak drahých. Podruhé v tak krátké 
době konala se smuteční tryzna, tentokráte na návsi u po-
mníků padlých za účasti přes 500 osob.

Dne 21. března byl zvolen novým prezidentem ČSR, do-
savadní předseda vlády, soudruh Antonín Zápotocký, syn 
Ladislava Zápotockého. Vstoupil na staroslavný pražský 
hrad jako druhý dělnický prezident, aby pokračoval v díle 
zesnulého prezidenta Klementa Gottwalda.

Dne 24. dubna byl schválen zákon o nové školní sousta-
vě a o vzdělání učitelstva, podle něhož učitelský dorost se 
bude vzdělávat na pedagogických školách a název všeo-
becně vzdělávací školy bude platný a bude zařazovat školy 
mateřské, národní a osmileté a jedenáctileté školy střední.

Nynější ministr školství je profesor Ladislav Štoll.
Dne 1. června byla provedena měnová reforma. Každá 

osoba obdržela při výměně za 300 Kčs staré měny v po-
měru 1:5 částku 60 Kčs nové měny. Ostatní peníze nad 
obnos 300 Kčs byly všem občanům vyměněny v poměru 
1:50. Uložené vklady byly přepočteny do částky 5.000 Kčs 
v poměru 1:5, větší částky ve větším poměru.

V nové měně byly vydány tyto bankovky: 100, 50, 25, 
10, 5, 3 a 1 Kčs.

Kovové mince po 25, 10, 5, 3 a 1 haléři.
Mnozí občané v obci, zvláště starší těšili se z peněz 

doma, neuložili je a byli tak výměnou zle zkráceni.
Současně s měnovou reformou přikročila naše vláda 

k zrušení potravinových lístků a zavedla volný trh u všech 
druhů životních potřeb. Pokračování příště

Předpokládané doby odjezdů 
vyhlídkového vláčku: 

ze stanoviště Amfík Bukovina:  
14.15, 15.15, 16.15, 17.00 hod. 
od horního kříže:                            
14.25, 15.25, 16.25 hod. 
od kostela:                                      
14.30, 15.30, 16.30 hod. 
z vlakové zastávky Popovice:  
14.45, 15.35, 16.35 hod. 
od obecního úřadu:                     
14.55, 15.45, 16.45 hod. 

Změna jízdního řádu vyhrazena! 
Prosíme o shovívavost v případě, že by nebyl 
do minuty dodržen jízdní řád. Opravdu nejde 
přesně odhadnout dobu jízdy. Frekvence jízd 
bude odvislá také od zájmu návštěvníků. 

Jarmark řemesel 2015 
 
14:30   zahájení CM Mladí Burčáci  
14:40   úvodní slovo 
14:50   Popovjánek 
15:10   CM  Mladí Burčáci  
15:20   FS Kohútek 
15:35   FS Pentla 
15:50   FS Kopaničár 
16:05   CM Mladí Burčáci 
16:20   FS Kohútek 
16:35   FS Pentla 
16:50   FS Kopaničár 

 
Poté dle zájmu a možností volná 

zábava a muzicírování ☺ !!! 



Ročník 13, číslo 2 - Vydává Obecní úřad Popovice

Společenská kronika naší obce
50 let
ŠnajdarZdeněk 371
Janotová Tamara 73
Kvasnica Dušan 54

60 let
Hubáčková Jarmila 53
Vlachynská Stanislava 78

70 let
Hanáčková Anna 42

75 let
Kočířová Emilie 312
Malina Karel 85
Křapa Antonín 311

80let
Šmejkal Josef 176

82 let
Galušková Marie 122

92 let
Jakúbková Marie 88

Narození
Lucie Mimránková 366
Veronika Beňová 199

Rozloučili jsme se
5.4. František Tichoň, 85 let, 294
11.4. Marie Kročilová, 82 let, 306
4. 5. Marie Baťková, 87 let, 129

V případě, že si nepřejete být zveřejněni v naší 
společenské kronice, oznamte to, prosím, sociální 
komisi nejpozději do 20. června 2015.

Všem občanům, kteří v průběhu měsíců duben - květen 2015 oslaví či již oslavili svá životní jubilea, srdečně blahopřejeme.

Muži - okresní soutěž sk. B
1. H. Němčí  51: 19  41 
2. Březová  48: 24  36  
3. Strání B  46: 21  35   
4. Bánov  45: 24  35 
5. Boršice u Bl.  23: 20  26 
6. Popovice  29: 28  25 
7. Pitín  28: 34  24 
8. Orel Uh. Brod 24: 44  20  
9. Záhorovice  19: 27  18 
10. St. Hrozenkov 17: 41  18 
11. Komňa  23: 50  16 
12. S. Loz  19: 40 13

Výsledky utkání 
29. 3.  Boršice u Bl. – Popovice 1 : 2
12. 4. Strání B – Popovice 0 : 0 
19. 4. Popovice – Záhorovice 1 : 2 
26. 4. Bánov – Popovice 2 : 0 
  3. 5. Popovice – Orel Uh.Brod 4 : 0 
10. 5. Komňa – Popovice 0 : 3 
17. 5. Popovice – Březová 1 : 3 

Rozpis dalších utkání:
24. 5. 16.30 Pitín – Popovice 
31. 5.  16.30 Popovice – Horní Němčí
  7. 6. 16:30  Popovice – Suchá Loz 
14. 6. 16:30  Popovice – Starý Hrozenkov

  Tabulky výsledků - TJ Družstevník Popovice
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